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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.2.7.2017 

 posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki Rady Miejskiej  

w Olecku odbytego w dniu 27 września 2017 roku.  

 

 

 Na stan 7 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności                      

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz. 

 

Protokołowała asystentka do spraw księgowości Wydziału Dochodów i Egzekucji Urzędu 

Miejskiego w Olecku – Urszula Olszewska. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun, 

 Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska,  

 Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir 

Hatalski. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powitała wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i zaproponowała, aby wprowadzić do 

planu pracy komisji, na ten rok, temat dotyczący perspektyw rozwoju społeczno-

gospodarczego Gminy Olecko. Dodała, że ten temat został przyjęty na sesji Rady Miejskiej, 

jednak komisja merytoryczna powinna się zająć tym tematem. Powiedziała, że punkt 

pierwszy posiedzenia będzie brzmiał następująco: ,,Przyjęcie do planu pracy komisji tematu: 

Perspektywy rozwoju społeczno-gospodarczego Gminy Olecko” na miesiąc wrzesień. 

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przyjęła temat do planu pracy komisji.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

przedstawiła zmieniony porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie do planu pracy komisji tematu: Perspektywy rozwoju społeczno-

gospodarczego Gminy Olecko. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Perspektywy rozwoju społeczno-gospodarczego Gminy Olecko. 

4. Sprawy wniesione.  

5. Wolne wnioski. 

 

Następnie zapytała, czy w punkcie wolne wnioski będą ustalane wnioski komisji do budżetu 

Gminy Olecko na 2018 rok, czy należy wprowadzić oddzielny punkt.  

 

Ustalono, że zagadnienie zostanie opracowane w punkcie 5 wolne wnioski. 

 

Uwag do zaproponowanego porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 
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Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesje Rady Miejskiej. 
 

a) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 

Olecko 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

powiedziała, że jest to uchwała zmieniająca uchwałę, w sprawie uchwalenia Statutu Gminy. 

Dotyczy to zmiany treści załącznika Nr 4, w którym są wykazane jednostki organizacyjne 

Gminy Olecko. Zmiana dotyczy nazw szkół. Zostały zlikwidowane gimnazja, dlatego należy 

nadać właściwe nazwy: Szkoła Podstawowa Nr 2 im. Mikołaja Kopernika w Olecku, Szkoła 

Podstawowa Nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana Twardowskiego w Olecku, 

Szkoła Podstawowa w Babkach Oleckich, Szkoła Podstawowa w Judzikach oraz Szkoła 

Podstawowa w Kijewie. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

dodała, że uchwała ta nie była opiniowana przez komisję statutową. Zostanie ona 

zaopiniowana w piątek przed sesją Rady Miejskiej. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę  w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Olecko.  

 

 

b) projekt uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego „Gąski I” 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

powiedziała, że projekt uchwały dotyczy terenu położonego między drogą gminną w pobliżu 

jeziora Juchówko Małe, a drogą powiatową Gąski-Kukowo. Jest to teren wskazany w studium 

do sporządzenia planu. Złożone zostało kilka wniosków o sporządzenie planu, a także zostało 

wydanych kilka decyzji o warunkach zabudowy. Dlatego też istnieje potrzeba określenia 

przeznaczenia terenu. Głównie na cele rekreacyjne, ale także z dopuszczeniem zabudowy 

mieszkaniowej. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały                  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Gąski I”. 

 

 

c) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2017-2024 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

powiedziała, że dochody ogółem zmniejsza się o 953.043,00 zł. W załączniku nr 2 ,,Wykaz 

przedsięwzięć realizowanych w latach 2017-2021” wprowadza się  przedsięwzięcie  

pn. ,,Modernizacja energetyczna budynku Przedszkola z Oddziałami Integracyjnymi  

w Olecku”, łączny plan finansowy na to zadanie wynosi 843.699,00 zł z tego wydatki 

poniesione w 2016 r. to 72.050,00 zł. Należy zabezpieczyć wkład własny na realizację 
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projektu w 2018 r.- 771.649,00 zł. Na kolejnym przedsięwzięciu ,,Zagospodarowanie plaży  

Szyjka w Olecku” przenosi się wydatki w wysokości 507.000,00 zł z 2017 roku na rok 2019. 

Na przedsięwzięciu ,,Zagospodarowanie terenu na zapleczu budynków przy Placu Wolności 

19-21” przenosi się plan wydatków w wysokości 300.000,00 zł z 2017 roku na 2020 rok. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2017-2024. 

 

 

d) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2017 rok 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

powiedziała, że wydatki i dochody ogółem zmniejsza się o 97.146,00 zł. Po stronie dochodów 

zmniejsza się plan o 733 500,00 zł z tytułu nabycia prawa własności nieruchomości.  

W bieżącym roku nie zostaną rozstrzygnięte przetargi na nieruchomości: przy  

ul. Placu Wolności, ul. Rzeźnickiej, ul. Ełckiej - Osiedlu Siejnik oraz w miejscowości Gąski. 

Z tytułu podatku od nieruchomości od osób prawnych zwiększa się plan o 258.434,00 zł oraz 

z tytułu opłaty eksploatacyjnej zwiększa się o 244.000,00 zł. Po stronie dochodów 

wprowadza się plan dotacji celowej z budżetu państwa z tytułu wydatków zrealizowanych  

w ramach funduszu sołeckiego wykonywanych w 2016 roku i jest to kwota 101.688,83 zł. 

Stanowi to 26,74 % wydatków wykonanych w roku ubiegłym. Po stronie dochodów w Szkole 

Podstawowej Nr 4 zwiększa się plan o 181 zł z tytułu darowizny. Wprowadza się plan  

21.050,00 zł z tytułu wpłat mieszkańców, co stanowi refundację w 50% kosztów usunięcia  

z nieruchomości wyrobów zawierających azbest. W tym roku zadanie to będzie realizować 

Związek Międzygminny ,,Gospodarka Komunalna”. Po stronie dochodów zwiększa się plan  

o 10.000,00 zł-wpływy z opłat za korzystanie ze środowiska. Środki po stronie wydatków 

przeznacza się na dotację na zmianę źródeł ogrzewania. Wprowadza się dotację 1.000,00 zł  

z tytułu pomocy z Powiatu Oleckiego na zadanie z zakresu kultury na organizację dożynek.  

W planie urzędu po stronie wydatków w tej samej kwocie zwiększa się plan na ten cel. 

Pozostałe zmiany w wydatkach: drogi publiczne powiatowe zwiększa się plan o 244.000,00 zł 

jako pomoc finansową na realizację zadań bieżących i inwestycyjnych w tym: 

 ,,Remont ulicy Jagiellońskiej w Olecku”- 38.000,00 zł, 

 ,,Budowę chodnika w miejscowości Babki Oleckie”- 32.500,00 zł, 

 ,,Budowę chodnika w miejscowości Lenarty”- 22.500,00 zł, 

 ,,Przebudowę ulicy Składowej w Olecku”- 140.000,00 zł, 

 ,,Przebudowę chodnika w miejscowości Sedranki”- 11.000,00 zł. 

Pomoc finansowa powiatowi stanowi wkład 50% planowanych wydatków lub jak  

w przypadku miejscowości Sedranki są to koszty po wykonaniu. W planie urzędu zwiększa 

się wydatki bieżące na drogach publicznych gminnych na remonty, żwirowanie i profilowanie 

dróg o 120.000,00 zł. Wprowadza się zadanie inwestycyjne ,,Przebudowa dróg wewnętrznych 

przy ul. Składowej w Olecku” z planem 300.000,00 zł. Na zadaniu inwestycyjnym 

,,Zagospodarowanie plaży Szyjka w Olecku” zmniejsza się plan o 507.000,00 zł.  

W gospodarce mieszkaniowej zmniejsza się plan wydatków bieżących 11.430,00 zł,  

a  majątkowe zwiększa się o 16.553,00 zł, czyli ogółem jest zwiększenie o ponad 5 tys. zł  

z przeznaczeniem na modernizację źródeł ciepła, adaptację poddasza, wykonanie przyłącza 

wodociągowego w świetlicy wiejskiej w Babkach Oleckich. Wprowadza się plan dotacji 

celowej na pomoc finansową Gminie Gostycyn w powiecie Tucholskim w wysokości  

10.000 zł, z przeznaczeniem na zaspokojenie potrzeb lokalowych osób poszkodowanych  

w wyniku nawałnicy na zakup całorocznej przyczepy z infrastrukturą wodno-kanalizacyjną  

i ogrzewaniem. W planie opieki społecznej przenosi się plan między działami zwiększając na 
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zakup usług opiekuńczych 20.000,00 zł a zmniejszając w MOPS przeznaczonych na 

współfinansowanie kosztów utrzymania dzieci umieszczonych w rodzinach zastępczych  

i placówkach. Są też zmiany w funduszach sołeckich m.in. w sołectwie Babki Oleckie, 

Kukowo, Judziki i Plewki. W planie urzędu zmniejsza się plan o 300.000,00 zł na zadaniu 

inwestycyjnym ,,Zagospodarowanie terenu na zapleczu budynków na Palcu Wolności 19-21”, 

ponieważ zadanie nie będzie wykonywane w tym roku. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, na co środki te zostaną wydatkowane. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że środki zostały rozdysponowane na inne zadania, na których było 

zwiększenie wydatków. Ogółem dochody i wydatki zmniejszają się o taką samą kwotę.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała na co zostanie przeznaczona kwota 300.000,00 zł, które zostaną z niezrealizowanego 

zadania. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że pieniądze w budżecie nie są i nie mogą być znaczone na co są 

przeznaczane zgodnie z Ustawą o finansach publicznych. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała na jakim etapie jest realizacja monitoringu miejskiego. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

odpowiedziała, że obecnie są wykonywane prace przygotowawcze m.in. zakupy. Pierwsze 

montowanie kamer przewidziane jest na październik. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2017 rok. 

 

 

e) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu 

na realizację zadań drogowych 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

powiedział, że pomoc Powiatowi Oleckiemu zostanie udzielona na zadania drogowe pn: 

 ,,Remont ulicy Jagiellońskiej w Olecku”, 

 ,,Budowa chodnika w miejscowości Babki Oleckie”, 

 ,,Budowa chodnika w miejscowości Lenarty”, 

 ,,Przebudowa ulicy Składowej w Olecku”, 

 ,,Przebudowa chodnika w miejscowości Sedranki”. 

Dofinansowanie dla powiatu wyniesie 50% całości inwestycji w sumie 244.000,00 zł. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy przebudowa dróg wewnętrznych na ulicy Składowej dotyczy również remontu 

wszystkich alejek. 
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Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że to wpisuje się w całość. Wspólnie z powiatem zostanie wyremontowana 

ulica Składowa oraz nastąpi wydzielenie parkingów. Obecnie rozstrzygnięto i zlecono 

zagospodarowanie zielonego skweru, który znajduje się w środku. Jeżeli wymieniona zostanie  

stara trelinka na kostkę to cały teren będzie odnowiony. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację zadań drogowych. 

 

 

f) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Gostycyn na 

zaspokojenie potrzeb lokalowych osób poszkodowanych w wyniku nawałnicy 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

poinformował, że Departament Organizacyjny Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Kujawsko – Pomorskiego wskazał gminę Gostycyn w powiecie tucholskim jako potrzebującą 

wsparcia w formie pomocy finansowej. Pieniądze zostaną przekazane na zakup całorocznych 

przyczep z infrastrukturą. Powiat Olecki przeznaczył kwotę 20.000,00 zł, Powiat Gołdapski 

10.000,00 zł, natomiast Gmina i powiat Ełk nie udzieliło pomocy. Dodał również, że na 

Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy i Sportu  Radny Maciej Juchniewicz 

zaproponował, aby podwyższyć tą kwotę.  

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Gostycyn na zaspokojenie potrzeb lokalowych osób 

poszkodowanych w wyniku nawałnicy. 

 

Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Pojezierze 

Ełckie 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

poinformował, że na sesji Burmistrz wniesie jeszcze jeden projekt uchwały, który został 

przesłany radnym do zapoznania się. Dotyczy on uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu 

Pojezierza Ełckiego. Marszałek wprowadza zmianę do tego obszaru. Obejmuje ona niewielką 

część naszej gminy, w zasadzie część południową. W tym obszarze chronionym nie zmienia 

się zakresu, ale jedynie łagodzi się przepisy, które są w tym obszarze zapisane. Przede 

wszystkim dotyczy to umożliwienia budowy nowych obiektów budowlanych w pasie  

o szerokości 100 m od innych niż rzeki cieków naturalnych. W chwili obecnej zapis zakazuje 

jakiejkolwiek budowy. Dochodziło do absurdów w przypadku, gdy ktoś miał staw lub oczko 

wodne to nie mógł się budować w takiej okolicy. Doprecyzowano ten zapis, że jedynie przy 

ciekach naturalnych m.in. rzekach, jeziorach nie można budować. Druga zmiana to likwidacja 

zadrzewień śródpolnych, przydrożnych i nawodnych na potrzeby wykonalności ustaleń m.in. 

wydawania decyzji o warunkach zabudowy i miejscowych planów itp. Był również taki 

przepis, który z jednej strony dawał możliwość budowy, ale zakazywał wycięcia np. suchego 

drzewa i w ten sposób powstawała sprzeczność. Marszałek chce to sprostować, więc zwrócił 
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się z prośbą o uzgodnienie tej uchwały. Tego typu uchwały podlegają uzgodnieniu z właściwą 

gminą, na której położny jest obszar, ale również z Regionalnym Dyrektorem Ochrony 

Środowiska. Nie podjęcie tej uchwały skutkuje tzw. ,,cichym” uzgodnieniem. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uzgodnienia 

projektu uchwały Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie Obszaru 

Chronionego Krajobrazu Pojezierze Ełckie. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 3 – Perspektywy rozwoju społeczno-gospodarczego Gminy Olecko. 
 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

przedstawiła informację o perspektywach rozwoju społeczno-gospodarczego Gminy Olecko – 

treść w załączeniu do protokołu. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

powiedział, że rozmawiał z Panią Kierownik Wydziału Budownictwa i Inwestycji Alicją 

Szałkowską na temat ,,kłopotliwych” inwestycji. Dostał informację, że gmina robi wszystko, 

by trudne inwestycje np. budowa ferm czy kurników zostały zablokowane.  

 

Członek komisji – Zbigniew Jan Aksienionek 

zapytał, czy rolnicy z Olszewa mają „zielone światło”. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że obecnie przygotowują oni raport oddziaływania na środowisko. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

dodał, że postępowanie zostało wstrzymane do momentu otrzymania pełnego raportu. 

 

Członek komisji – Krzysztof Kempisty 

zapytał, czy jeżeli gmina zostałaby wpisana jako miasto turystyczne, czy płynęłyby z tego 

tytułu profity. 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

odpowiedziała, że wszystkie tego typu opracowania biorą się z analizy pewnych wskaźników 

i danych. Nie ma wskaźników, które mówią, że nasza gmina posiada predyspozycje typowo 

turystyczne. Nawet jeżeli wpiszemy, że chcemy być miastem turystycznym i będziemy iść 

,,pod prąd”, to nie znaczy, że uzyskamy z tego powodu jakieś preferencje. Dokumenty 

strategiczne, później dokumenty programowe są właściwe do pozyskiwania środków 

unijnych. Dokumenty te powstają z udziałem społeczeństwa. Są opracowywane przez 

ekspertów, ale mieszkańcy również mają wpływ na to co w nich się znajduje. Powiedziała, że 

jest niska aktywność, a dokumenty, które są w konsultacjach nie są czytane. Dodała również, 

że brak uczestników powoduje to, że pewne decyzje są podejmowane bez udziału 

mieszkańców.  Zaś, gdy środki są dzielone jest zaskoczenie, dlaczego nie można z nich 

skorzystać. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

dodał, że podczas spotkania dotyczącego budowy fermy w Kukowie nie było nikogo oprócz 

radnej Wioletty Żukowskiej i urzędników. 
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Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

powiedziała, że niewielu mieszkańców ma świadomość jakie są kierunki rozwoju gminy. 

 

Członek komisji – Krzysztof Kempisty 

zapytał, co wynika z tytułu Olecko Europejskie Miasto Sportu, czy jesteśmy beneficjentem  

w jakimś projekcie. 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

odpowiedziała, że tytuł został przyznany w 2015 r. i z niczym się nie wiąże.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

dodał, że jest to pewna forma wyróżnienia. 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

powiedziała, że jest to kierunek na tworzenie produktu turystycznego, który z kolei może 

przełożyć się na konkretne efekty gospodarcze i marketingowe.  

 

Członek komisji –Zbigniew Jan Aksienionek 

powiedział, że zachodnia część gminy ma być turystyczna, będzie tam robiony szlak 

rowerowy, który przebiegać będzie przez las niedaleko jeziora Dobskiego. Zapytał, czy będą 

robione jakieś szlaki lokalne za jeziorem Dobskim i zapytał dlaczego drogi wokół jeziora są  

w złym stanie. 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

odpowiedziała, że jeżeli chodzi o samą ścieżkę to w koncepcji  jest ona  wyznaczona jedynie 

po nasypie kolejowym. Nie były jeszcze analizowane żadne „odnogi” ani żadne dodatkowe 

połączenia. Przytoczyła przykład Gołdapi, gdzie najpierw powstało sanatorium,  

a później dalsza infrastruktura. Gdy jedno miejsce zostaje zainwestowane to przedsiębiorcy, 

czy mieszkańcy zaczynają tworzyć dalszą infrastrukturę i wówczas przedsiębiorczość się 

rozwija.  

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

dodała, że zamiar budowy tej ścieżki był taki, aby skomunikować miasto z miejscowościami 

najbliżej leżącymi Olecka. Największym problem jest brak połączenia pieszo-rowerowego  

z Jaśkami. Zamysł jest taki, aby w pierwszej kolejności poprowadzić ścieżki po wytyczonych 

nasypach kolejowych, a potem, gdy powstaną główne ścieżki łączące miasto  

z miejscowościami, można myśleć o ścieżkach krajoznawczych. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powiedziała, że ze wcześniejszych rozmów z panem burmistrzem i panią kierownik Wydziału 

Strategii i Rozwoju w sprawie tematu w jej odczuciu chodziło, też jakby o pespektywy 

rozwoju społeczno-gospodarczego gminy. Miała nadzieję dowiedzieć się o konkretnych 

inwestycjach i konkretnych decyzjach na najbliższe lata, które będą realizowane. Natomiast  

z toku dyskusji wynika, że trzeba przeanalizować jeszcze dokumenty strategiczne. Zostało 

przedstawione to, co jest w dokumentach strategicznych. W ostatnim akapicie informacji są 

projekty, które zostały złożone i to jest ten konkret, czyli: 

 przebudowa boisk i bieżni przy Szkole Podstawowej Nr 3,  

 modernizacja energetyczna budynku Przedszkola z Oddziałami Integracyjnymi,  

 ochrona bioróżnorodności fauny i flory,  

 przebudowa targowicy miejskiej. 

Na podstawie tych projektów wiadomo w jakim kierunku będzie rozwijać się gmina.  

Z dyskusji na sesji wcześniej pamięta też, że radni chcieli wiedzieć, co będzie jeszcze 

konkretnie wykonywane, czy gmina kładzie główny nacisk na drogi w perspektywie do 2025 
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roku, czy inną infrastrukturę. Chodzi o to, aby skierować w daną stronę, by w perspektywie 

przyniosła zyski i korzyści dla rozwoju całej gminy. Biorąc pod uwagę wszystkie dokumenty 

strategiczne, sprawa dróg wychodzi kluczowa. Gmina traci funkcje społeczno-gospodarcze, 

od lat mówi  się, że do nas nie ma jak dojechać. 

 

Członek komisji – Krzysztof Kempisty 

uważa, że Olecko jako małe miasto powinno skupić się na tym, aby nie było  

bezimienne. Władze powinny skupić się na bardzo małych rzeczach, np. jak pomysł  

z ławeczką Janusza Panasewicza. Dzięki małym rzeczom miasto nabierze spójności. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

przedstawiła wykaz inwestycji, które są przygotowane do realizacji. Powiedziała, że jest to 

wykaz z początku roku, więc na część z tych inwestycji są już złożone wnioski. Inwestycje 

przygotowane do realizacji: 

 zagospodarowanie nabrzeża rzeki Lega w mieście, 

 przebudowa targowicy miejskiej, 

 przebudowa boisk i bieżni przy Szkole Podstawowej Nr 3 w Olecku, 

 budowa drogi dojazdowej na TAG, 

 budowa ulicy Dębowej, Grabowej, Kasztanowej, 

 budowa drogi w Możnych, 

 przebudowa drogi gminnej w Gordejkach Małych, 

 budowa drogi gminnej Dąbrowskie – dr. Wojewódzka nr 653, 

 przebudowa świetlicy wiejskiej w Sedrankach, 

 budowa świetlicy wiejskiej w boksem garażowym w Gąskach, 

 budowa ścieżki rowerowej Olecko-Olecko Kolonia – Jaśki – Duły – Gordejki Małe –  

Doliwy, 

 zagospodarowanie plaży gminnej „Szyjka” w Olecku, 

 zagospodarowanie plaży gminnej „Szyjka” - przeprawa pieszo - mostowa, 

 ochrona bioróżnorodności fauny i flory występującej w dorzeczu rzeki Lega i zlewni 

jeziora Oleckie Wielkie, 

 modernizacja budynku Przedszkola z Oddziałami Integracyjnymi w Olecku, 

 przebudowa placu zabaw w parku. 

Obecnie jest już zrealizowany projekt techniczny na przebudowę amfiteatru. Łączny koszt 

wszystkich inwestycji to około 40 mln zł. Na część z nich złożone są wnioski  

o dofinansowanie. Dodała, że jest 5 projektów drogowych o łącznym koszcie około 8 mln zł. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powiedziała, że w ramach dyskusji o perspektywach rozwoju społeczno-gospodarczego 

gminy warto byłoby przypomnieć wcześniejsze wnioski, które były zgłaszane m.in.: 

 modernizacja oświetlenia ulicznego, 

 opracowanie i wdrożenie programu z zakresu profilaktyki zdrowotnej, 

 wspieranie działalności organizacji pozarządowych w dziedzinie kultury, turystyki  

i pomocy społecznej, 

 upowszechnianie, zlecanie organizacjom  zadań własnych gminy, 

 rewitalizacja zieleni, 

 wdrożenie efektywnego programu opieki przeciwdziałania bezdomności zwierząt  

w Gminie Olecko, 

 wspieranie rozwoju rzemiosła i usług turystycznych i okołoturytycznych, 

 przebudowa targowicy, 

 uporządkowanie spraw związanych z przepisami ruchu drogowego, sprawami 

komunikacyjnymi (odnowienie znakowania ulic m.in. ulica Leśna). 
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Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

powiedział, że na skrzyżowaniu ulicy Wiejskiej i Leśnej będzie zmiana organizacji ruchu. 

Dodał, że kilka dni temu wpłynęła opinia z Komendy Powiatowej Policji, o którą wnosiła 

gmina. Nastąpi tam zmiana pierwszeństwa przejazdu. Ulica Leśna w całości przebiegu będzie 

miała pierwszeństwo, zaś Wiejska będzie podporządkowana. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powiedziała, że przez 3 lata były wielokrotnie zgłaszane konkretne rozwiązania i wciąż  nie 

ma przyjętego wieloletniego planu inwestycyjnego, a perspektywy rozwoju Radni znają, 

ponieważ brali udział w tworzeniu dokumentów strategicznych. 

 

Krótko poruszono temat gospodarki niskoemisyjnej Gminy Olecko. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 4 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że wszystkie  pisma, które wpływają do biura Rady Miejskiej są przesyłane 

radnym drogą mailową. Ostatnie pisma jakie wpłynęły to:  

 pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o przedłożeniu 

przez Burmistrza Olecka informacji o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze 

półrocze 2017 roku, 

 oraz pismo z Komendy Powiatowej Policji w Olecku w sprawie wsparcia finansowego 

jednostki. 

Zapytała, czy była rozmowa w sprawie pisma z policji. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

odpowiedział, że wniosek został rozpatrzony. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 5 – Wolne Wnioski. 

 

Członek komisji – Krzysztof Kempisty 

zapytał, czy rozpatrywano wniosek odnośnie ,,klawiszujących” studzienek. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

poinformowała, że tak, usterki zostały usunięte. 

 

Członek komisji –Wiesław Zalewski 

zgłosił wniosek, aby podczas sesji Rady Miejskiej uhonorować w jakiś szczególny sposób  

(list gratulacyjny, nagrody rzeczowe) trzech zawodników karate kyokushin, którzy na 

Mistrzostwach Europy zdobyli brązowe medale. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

wnioskuje o: 

 nasadzenie drzew przed Zakładem Produkcyjno - Usługowym ,,PRAWDA” przy  

ul. Gołdapskiej. 

 wycięcie suchostanów przy chodnikach na ul. Gołdapskiej. 
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Członek komisji – Henryk Markowski 

uporządkowanie terenu przed cmentarzem przy ul. Gołdapskiej. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powiedziała, że wnioski do budżetu na rok 2018 zostały już złożone przez członków komisji. 

Przypomniała, że wnioskowano o zwiększenie środków na naprawę dróg gminnych. 

Powiedziała, że odbyły się 3 komisje wyjazdowe i zauważono, że jest potrzeba zaplanowania 

napraw  dróg w sposób gruntowy, ponieważ zasypywanie i żwirowanie jest tymczasowe. 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

powiedziała, że w budżecie na inwestycje gmina posiada około 5 mln zł. W obecnej 

perspektywie finansowej aż do roku 2023 ze środków unijnych nie ma możliwości 

finansowania dróg lokalnych ani gminnych. Jedynym programem, gdzie można było 

pozyskać środki na remonty dróg był Program Rozwoju Obszarów Wiejskich, w którym była 

bardzo duża konkurencja. Gmina ubiegała się o dofinansowanie budowy drogi w Sedrankach, 

lecz nie uzyskała go. W kolejnym roku gmina aplikowała do Programu Rozwoju gminnej  

i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019. W tym programie można złożyć 

jeden wniosek na jedną drogę. W tym roku został złożony wniosek na drogę w Dąbrowskich. 

Są małe szanse na uzyskanie dofinansowania, gdyż w programach zewnętrznych oceniane  

i punktowane są parametry drogi np. szerokość pasów i jezdni, chodniki, zatoki, ścieżki 

rowerowe, sposób odprowadzania wód opadowych. Kolejnym wymogiem jest jak największa 

ilość ośrodków gospodarczych, do których prowadzi droga. Trzeba mieć projekt drogi  

o wysokich parametrach jakościowych, aby uzyskać dofinansowanie. Jeżeli przez najbliższe  

5 lat robiono by wyłącznie drogi, to nie zrobiono by niczego innego. Kwota 5 mln zł 

wystarcza na 5 km dróg rocznie. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

dodała, że na każdym zadaniu można zwiększać budżet, jednak na jednym zadaniu 

zwiększając plan wydatków na drugim zmniejszając. 

 

Radni poruszyli krótko temat stanu dróg gminnych. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

powiedziała, że przyjmowanie do planu pracy tak bardzo szerokiego tematu jest kłopotliwe 

zarówno dla komisji jak i osób, które przygotowują materiały, ponieważ jest go trudno 

uszczegółowić. Przyjmowanie mniej obszernych tematów np. zabytki, inwestycje, pozwoli na 

bardziej szczegółowe zapoznanie się z tematem. Pani kierownik Aneta Milczarek zrobiła 

takie kompendium wiedzy, zebrała w jeden dokument wszystkie te programy, które pokazują, 

w którym kierunku Gmina Olecko ma się rozwijać. Nie wdając się w tak dużą szczegółowość 

jak te poszczególne kierunki i priorytety będą osiągane przy pomocy konkretnych programów 

inwestycyjnych. Stąd też przy tak szerokim temacie trudno go uszczegółowić. Ta ogólność 

tego materiału pozwala też pokazać, gdzie zmierzamy. Dyskusja na tej komisji wskazuje, że 

warto zastanowić się nad tematami do planu pracy rady na 2018 rok. Jednocześnie wskazuje 

na rzeczy, o których warto dyskutować oraz które mają poprawić wizerunek oraz jakość życia 

dla określonych grup społecznych lub całej gminy.  

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

          Protokołowała                              Przewodnicząca Komisji        

     Urszula Olszewska                                             Maria Wanda Dzienisiewicz 


